ΔΕΙΚΤΙΚΕΣ ΑΝΤΩΝΥΜΙΕΣ είναι λέξεις με τις οποίες δεικνύομαι  ( δεν ονομάζουμε ) διάφορα πρόσωπα ,αντικείμενα , φαινόμενα ή χαρακτηρίστηκα τους .(този стол, тази маса,това училище,тези студенти ).

   Έχουν γένους (  м.р.,ж.р.,ср.р. ) και αριθμό  (   единствено и множествено ).

	
	αρσενικά εν. αρ.
	θηλυκά εν. αρ.  
	ουδέτερα εν. αρ.
	πληθυντικός  αρ. για όλα τα γένη

	Για κοντινά πρόσωπα ή πράγματα
	този 
αυτός
	тази 

αυτή 

	това

αυτό
	тези
αυτοί ,αυτές ,αυτά

	Για μακρινά πρόσωπα ή πράγματα 
	онзи 
εκείνος                    
	онази  

εκείνη
	онова
εκείνο
	онези
εκείνοι ,-ες ,-α 

	Για  ποιότητα προσώπων ή πραγμάτων 
	такъв
τέτοιος

κάμποσος 
	такава
τέτοια

κάμποση 
	такова
τέτοιο

κάμποσο
	такива
τέτοιοι ,-ες,-α

κάμποσοι,-ες,-α 

	Για ποσότητα 
	толкова
πόσος
	толкова
πόση
	толкова
πόσο
	толкова
πόσοι ,-ες, -α 


* Χρησιμοποιούνται για να δείχνομαι πρόσωπα ή αντικείμενα / που είναι μακριά ή  κοντά / ,   και τα στοιχεία τους . 

*Στην πρόταση  είναι: 

Υποκείμενο
Този не се държи добре.
 Επιθετικός  προσδιορισμός  

Тази книга е хубава.
Άμεσο/έμμεσο  αντικείμενο  
Гледам този. Гледам го.
Προσδιορισμός για τόπο. τρόπο,  …

Вземи само толкова  хляб, вода, кафе, банички.

                  ЛИЧНИ МЕСТОИМЕНИЯ  Προσωπικές αντωνυμίες  
Те се изменят по род, число,падеж.  Αλλάζουν σε  γένος/  στο 3 πρ. ενικό αρ/ , αριθμό . Έχουν πτωτικούς τύπους  . 

Αντικαθιστούν ουσιαστικά ονόματα.

Στην πρόταση μπορούν να είναι :
 1.Ονομαστική – υποκείμενο : 

Аз говоря .                                       Εγώ μιλάω. 
 – Кой говори ? –Аз.                       Ποιος μιλάει- Εγώ. 
2.Αιτιατική –άμεσο αντικείμενο :
Гледам тебе.                                     Βλέπω εσένα .     

- Кого гледам ? –Тебе.                    Ποιον βλέπω –Εσένα. 

Гледам те.                                         Σε βλέπω.
Тебе те гледам  а не него.               Εσένα σε βλέπω, όχι αυτόν.  
3.Δοτική –Έμμεσο  αντικείμενο :
Говоря на тебе.                               Μιλάω σε σένα 
-На кого говоря ? На тебе.             Σε ποιον μιλάω –Σε εσένα .
Говоря ти  .                                       Σου μιλάω.
На тебе ти говоря, а не на нея       Σε εσένα μιλάω, όχι σ’ αυτήν.  
1.Ονομαστική                                           2. Αιτιατική                               3.  Δοτική 

                                                     Δυνατοί τύποι / Αδύνατοι τύποι             Δυνατοί τύποι / Αδύνατοι τύποι    

  Аз   εγώ                                 мене, ме   εμένα ,με                 на мене ,  ми    σ΄ εμένα ,  μου
   Ти   εσύ                                 теб,   те    εσένα ,σε                 на тебе,   ти      σ  εσένα ,  σου
   Той αυτός                             него, го    αυτόν ,τον                на него,  му      σ΄ αυτόν,  του  

   Тя   αυτή                               нея ,  я     αυτήν, την                на нея,    й        σ΄ αυτήν,  την      

   То   αυτό                               него, го    αυτόν ,τον                на него, му        σ΄ αυτόν,  του  

   Ние εμείς                             нас,  ни   εμάς , μας                    на нас,  ни      σ΄ εμάς , μας    

   Вие εσείς                              вас,  ви   εσάς , σας                    на вас ,  ви     σ΄ εσάς,  σας
   Те   αυτοί-ές-ά                     тях,  ги    αυτούς- ές-ά ,              на тях ,  им    σ΄ αυτούς- ές-ά
                                                                  τους –τις- τα                                            τους –τις- τα
